
EN LITEN UTREDNING  
OCH STATISTIK: 

 
Stora DM (seniorer M + K) de senaste åren. 
 
Sedan år 1994 1994 1994 1994 har det prövats en del olika former. 
 
Fram t.o.m. 1993 var det ”gamla modellen”, alltså senior-DM för sig, M/K – 
tvådagars, oftast lördag-söndag.  
 
1994 prövades s.k. ”grengrupps-DM” på 6 platser. 1500m, häck-hinder, 800m, 
sprint, hopp och kast. Därvid var det senior-DM, junior-DM 22+18, och UDM 
16 år samtidigt på de platserna. Slog ej så väl ut och ändrades året efter. 
 
Från 1995 t.o.m. 2000 delades ut penningpriser, 1-a året summa 50.000:- och 
sedan 40.000:- till bästa föreningarna. Det ökade starterna mycket. 
 
1995: Nyheten var att juniorer 22 och 18 lades ihop med senior-DM. och att 
man räknade ”dubbelt” d.v.s. att man fick seniorplacering + plac i egen 
åldersklass 22 eller 18 på ett uppnått resultat. Detta genomfördes också i de 
längre löpningarna och i terräng och där har det varit så sedan dess, medan man 
frångick detta på andra arenagrenarna år 2004. Det resulterade i stort ökat antal 
starter i senior-DM.  Datum o plats: Fredag-lördag 30/6-1/7 i Värnamo 
 
1996: Antalet starter ökade igen i det ”nya systemet” som dock upplevdes som 
”krångligt” från en del håll. Datum o plats: lördag-söndag i Kalmar 22-28/7. 
 
1997: Samma ”system” Gick åter i Kalmar lördag-söndag 2-3/8 
 
1998: Samma ”system”. Gick i Nässjö lördag-söndag 4-5/7. Tre arrangörer: 
IK Sisu, IFK Stockaryd och Eksjö Södra IK i Nässjö. 
 
1999: Samma ”system”. Gick åter i Kalmar fredag-lördag den23-24/7. Antalet 
starter hade börjat sjunka. 
 
2000: Samma ”system” Nytt: att det gick vardagskvällar. Torsdag den 1/6 och 
måndag den 12/6 i Nässjö med IK Sisu och Eksjö Södra IK som arrangörer. 
Dock sjunkande antal starter liksom året innan. 
 



2001: Penningpriserna borta, men samma ”system”. Gick i Oskarshamn med 
fem klubbar som arrangörer. Lördag-söndag 28-29/7.  Starter dåligt. 
 
2002: Samma ”system” men gick åter två vardagskvällar i Växjö Onsdag 15/5 
i Värnamo och onsdag den 22/5 i Eksjö.  
 
2003: samma ”system” men ”stor-DM” i Kalmar och nu räknades ända ned till 
15 år med i seniorer. Datum lördag –söndag 31/.1/6.  Blev ej lyckat och det var 
sista gången då man ”räknade dubbelt” stora arena-DM.  
 
2004:  Senior-DM inlagt i Nat tävlingar.  1500 i en och sedan de andra 
grenarna i tre. Och nu är juniorer inte med längre utan har DM ihop med 
ungdom 17 och 15. 
 
2005: Likadant. 

2006: Lades JDM, UDM och VDM ut i andra tävlingar också  = vid 3 
tillfällen i stort sett. Senior-DM i lång häck och hinder 3000m vid Lag-DM-
finalen, utom för K som lades i annan tävling. 
 
 
Här en uppställning av antal starter i stora DM åren 1995 - 2002, 
då man hade samma ”system” Seniorer plus juniorer ned till 18 år som då kan 
jämföras: 
 
1995 = 291    Gick en helg lördag-söndag 

1996 = 363                      -”- 

1997 = 259                      -”- 

1998 = 233                      -”- 

1999 = 189                      -”- 

2000 = 151   Gick två vardagskvällar , torsdag och måndag 

2001 = 134   Gick en helg lördag-söndag igen 

2002 = 135   Gick två vardagskvällar, två onsdagar 
 
Starter de två senaste åren, inlagt i nat. tävlingar. juniorer och ”dubbelplac” 
borta. 
 
2004 = 128 

2005 = 136 
 



”systemet” inlagt i nat. tävlingar har inte minskat i år, utan har ökat med 
marginellt 4 starter sen året innan. 
Men det blev ”ojämt” 2005.  Lika i 1500m, ökning i dag 1,  ganska bra i dag 2, 
men minskade sen mycket i dag 3, annars hade det blivit bättre än året innan. 
 
I dessa räknade starter är inte året 2003 med då det var ned till 15 år,   så där blir 
jämförelsen inte av värde. 
 
En åsikt: Jag tror inte man skall ändra och ändra, utan att ett ”system” skall 
hinna ”sätta sig” först, alltså pröva det flera gånger. Också att DM skall ligga i 
tävlingar i maj-juni (inte i juli).  Och helst där man inte samtidigt har klasser för 
äldre ungdom, utan där dessa skall ställa upp i senior-DM då. 
 
Sedan framför jag ett förslag att följande ”udda grenar” 400m häck och 
3000m hinder lägges in i finalen i klubblags-DM. Det blir då mera 
representativt för DM, där det i hinder ex.vis inte varit några starter alls de 
senare åren. Vid lag-DM kan andra deltagare än de som deltar i lag-DM också 
vara med i häck och hinder. Det är ingen risk att det blir för många. 
 
Denna ”utredning” gjord med anledning av att DM var uppe i diskussion vid 
styrelsens senaste sammanträde och inför kommande ledarträff i Värnamo , 
där föreningarna uppmanas att komma och uttrycka sin åsikt. 
 
Herbert Jobäcker 
Kanslist 
 
 
 
 
 
 


